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Technische vragen  & opwaarderingen m.b.t. SB instrumenten stikstofaanpak 

 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 

ChristenUnie 1 Opwaardeerverzoek: Wij snappen waarom 
voorgesteld wordt om het extern salderen in 
onze provincie ook open te stellen, maar wij 

zijn nog niet voldoende overtuigd dat de 
voordelen opwegen tegen de nadelen. Wij 
willen hierover graag in gesprek met de 

gedeputeerde en andere f racties. 
 

 

BBB 2 Opwaardeerverzoek: BBB wil dit punt graag 
opwaarderen omdat er een aantal 

inhoudelijke punten nog niet duidelijk zijn. 
Onze zorgen zijn eigenlijk over de stikstof  
bank en de externe saldering, wij zijn op zich 

een voorstander van de stikstofbank onder de 
voorwaarde dat de verschillen de soorten 
stikstof (stikstofdioxide en ammoniak) apart 

erin komen en dat er schotten worden 
geplaats tussen de verschillende sectoren en 
er een ladder komt waar de legalisatie 

pasmelders en intrimmer’s als eerst worden 
gelegaliseerd. 
Verder willen we vooraf  duidelijkheid hebben 

over de afroming van het extern salderen 
waar blijf t de 30% en kan die ingezet worden 
voor legalisatie pasmelders en intrimmers? 

kan de 30% afroming ook opgeheven worden 
als de doelen zijn gehaald (tijdelijke af roming) 
zodat er niet eeuwigdurend 30% word 

afgeroomd? 
 

 

GroenLinks 3 Opwaardeerverzoek: De staten hebben zich 
al eerder uitgesproken over het voorkomen 

van “cowboygedrag” vanuit de markt of  
andere overheden en het zorgen dat er 
voldoende stikstof ruimte beschikbaar is voor 

grote maatschappelijke opgaven. 
(https://www.stateninformatie.provincie-
utrecht.nl/documenten/Motie/PS2020RGW05-

Motie-41-Op-naar-een-gezond-stikstofniveau-
ingediend-door-GroenLinks-e-a-
AANVAARD.pdf ) GroenLinks hoort graag van 

GS hoe we, in lijn met motie 41,  bij extern 
salderen ervoor dat we als Provincie Utrecht 
niet de regie verliezen over de aanpak van de 

stikstofproblematiek/vergunningverlening en 
partijen met meeste f inanciële mogelijkheden 
de opkoop van bedrijven en de stikstofhandel 

gaan domineren? 
 

 
 

PvdA 4 Opwaardeerverzoek: De PvdA wil graag 
bespreken wat het volledig openstellen van 

de beleidsregels salderen betekent voor de 
natuur. Het doorverkopen van stikstof ruimte 
(70%) helpt agrariërs – op korte termijn - die 

tekort komen. Onze zorg is in hoeverre dit 
bijdraagt aan het zo gewenste (én 
afgesproken én vereiste) herstel van de 
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natuur en of  de boeren er dan dus uiteindelijk 
wel mee geholpen zijn. De PvdA wil graag 

met de andere f racties in gesprek over hoe zij 
hier tegenaan kijken. 

Partij voor de 
Dieren  

5 Opwaardeerverzoek: Beleidsregels extern 
salderen worden volledig opengesteld: dit 

komt feitelijk neer op handel in 
stikstof rechten. Daarmee verliest provincie de 
regie op hoe de stikstof ruimte wordt ingezet. 

PvdD wil een gesprek hierover voeren over 
de wenselijkheid van deze maatregel, de 
vraag in hoeverre GS bevoegd is deze 

maatregel buiten PS om te nemen en de 
mogelijkheid om stikstof ruimte dat vrijkomt 
wanneer een bedrijf  stopt per def initie onder 

te brengen in de stikstofbank van de 
provincie. 
 

 

 6 Waarom wordt hiervoor gekozen?  

 

De beleidsregels extern salderen geven 

de mogelijkheid om stikstof  die wordt 
aangeboden binnen de provincie ook hier 
te houden en in te zetten. Het openstellen 

van beleidsregels extern salderen voorkomt 
opkoop door externe partijen niet maar 
geef t in ieder geval wel de mogelijkheid om 

aangeboden stikstof ruimte binnen de 
provincie te behouden. Het verder 
openstellen van extern salderen 

is noodzakelijk voor een goede werking 
van de op te richten stikstofdoelenbank 
waarmee de provincie Utrecht ook enige 

regie kan gaan voeren. 

 7 Op welke grondslag zijn GS bevoegd om 
extern salderen weer open te stellen zonder 
PS hierover te raadplegen?  

 

Aangezien de beleidsregels zien op een 
bevoegdheid van GS (zijnde 
vergunningverlening krachtens de Wet 

natuurbescherming), is GS daartoe (zonder 
tussenkomst van PS) bevoegd krachtens 
artikel 4:81, eerste lid, van de Algemene 

wet bestuursrecht. 

D66  8 Hoe voorkomt de provincie dat via extern 
salderen ‘slapende’ stikstof ruimte wordt 
ingenomen (bijvoorbeeld vanuit activiteiten 

die al eerder waren gestaakt), waardoor de 
stikstofuitstoot per saldo zou toenemen? 
 

In de beleidsregels extern salderen is 
bepaald dat als gebruik wordt gemaakt van 
extern salderen de capaciteit die daarvoor 

wordt ingezet ook feitelijk gerealiseerd 
moet zijn en nog aanwezig moet zijn. Als 
de capaciteit niet feitelijk (meer) aanwezig 

is, dan kan deze niet worden ingezet voor 
extern salderen. 

VVD 9 "We hebben hierbij wel rekening gehouden 
met de mogelijkheid dat de pilot Nieuwkoop 

alsnog van de grond komt (of  evt. 
Vergelijkbare initiatieven in andere 
gebieden)." Goed om te lezen dat de regels 

makkelijk aangepast kunnen worden voor 
specif ieke gebieden voor dergelijke 
initiatieven als in de Nieuwkoopse Plassen. 

De vraag die daarbij vooral opkomt is of , als 
de regels op de voorgenomen wijze 
ingevoerd worden, een latere buiten 

toepassing lating van bepaalde gebieden 
mogelijk te laat komt? Bijvoorbeeld als er al in 

Het is lastig om hierover iets zinnigs te 
zeggen. De verwachting is niet dat het 

extern salderen een hoge vlucht zal 
nemen. Op dit moment is het vrijwel/geheel 
onmogelijk vanwege het 

additionaliteitsvereiste (zie toelichting in de 
Statenbrief ).  
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een bepaald gebied (veel) gebruik is gemaakt 
van extern salderen? 

 

 10 "Wij consulteren u hierover op het moment 
dat wij de basis voor de Utrechtse 
Stikstofdepositiebank hebben." Wat is de 

planning m.b.t. de stikstofdepositiebank? 
 

GS nemen naar verwachting op 30 mei 
besluit over de instelling van de 
stikstofdepositiebank en consulteert PS 

middels een statenbrief  met bijgevoegd het 
voorgenomen instellingsbesluit (artikelen 
en toelichting op de artikelen). GS stellen 

voor om deze consultatie in de commissie 
RGW van 21 juni plaats te laten vinden. GS 
streven er naar om voor de zomer def initief  

te besluiten over de Utrechtse 
stikstofdepositiebank, zodat het mogelijk 
wordt voor GS om bij aankoopkansen de 

stikstofdepositieruimte te kunnen 
registreren op de bank. 
 

De wijze van toedeling van 
stikstofdepositieruimte aan verschillende 
opgaven binnen het gebied zal beschreven 

worden in het separate beleidskader, dat 
door het nieuwe GS, wederom na 
consultatie van PS vastgesteld gaat 

worden. 

BBB 11 Gedeputeerde schrijf t: dat er 70% kan benut 
worden door de ontvangende partij gaat die 
overgebleven 30% uitsluitend naar natuur 

herstel? 

De afroming van 30% wordt toegepast om 
er zeker van te zijn dat er niet wordt 
gesaldeerd met latente ruimte. Dat is 

noodzakelijk omdat anders verslechtering 
kan optreden en daarmee het extern 
salderen juridisch niet houdbaar zou zijn. In 

geval de latente ruimte minder is dan 30% 
komt dit goede aan de natuur. 

 12 hoe worden de agrarische bedrijven zonder 
(geldige)vergunning gelegaliseerd krijgen die 

voorrang vanuit de stikstofbank. 

Dit wordt nader uitgewerkt in het separate 
beleidskader van de stikstofdepositiebank. 

 13 het aerius model word gebruikt bij de 
aanvragen met betrekking tot stikstof  
depositie. Als er betere systemen komen 

kunnen die dan nog opgenomen worden in 
de voorwaarden. 
Hoe ziet de gedeputeerde dat? 

 

Het model AERIUS is voorgeschreven in 
de Regeling natuurbescherming. Als blijkt 
dat betere rekenmodellen beschikbaar 

komen dan moet de Regeling 
natuurbescherming daarop aangepast 
worden. Het ligt niet in de lijn der 

verwachting dat dat op korte termijn het 
geval zal zijn. 

GroenLinks 14 Over de kanttekening bij extern salderen (SB 
instrumenten stikstofaanpak, pagina 2) 

“Eerst moet bij de beoordeling van een 
vergunningaanvraag worden beoordeeld in 
hoeverre het beëindigen van een 

saldogevende activiteit als mitigerende 
maatregel mag worden ingezet. Dit is alleen 
toegestaan als deze aanvullend is op reeds 

genomen en met zekerheid te nemen 
maatregelen, waardoor verslechtering van de 
natuur kan worden uitgesloten.” 

 
Is er een lijst beschikbaar van maatregelen 
die hiervoor in aanmerking komen? Indien dit 

niet het geval is: kunnen er voorbeelden 
genoemd worden van maatregelen op dit 

De aanvullende maatregelen die moeten 
worden genomen worden volgen uit de 

opgestelde natuurdoelanalyses. Deze 
maatregelen worden nader uitgewerkt in de 
Gebiedsgerichte aanpak. 

 
Voorbeelden van reeds genomen en met 
zekerheid te nemen maatregelen waarbij 

stikstof  uit het systeem wordt gehaald zijn 
het baggeren van watergangen, intensief  
maaien en afvoeren, afplaggen en 

verschralen door verwijderen van een 
voedselrijke bodem, of  beëindigen 
landbouwactiviteit in en nabij het Natura 

2000-gebied. 
 



4 

 

moment vallen onder “reeds genomen en met 
zekerheid te nemen maatregelen”? 

 

 

 15 Onderdeel van de uitspraak van de RvS over 
de bouwvrijstelling was dat dat pakket van 
maatregelen wat er lag voor de 

bouwvrijstelling beoordeeld werd, en de 
conclusie van de RvS was dat de meeste 
maatregelen nog niet gerealiseerd zijn en dat 

de verwachte positieve ef fecten met allerlei 
onzekerheden zijn omgeven. Hoe gaan we 
als Provincie Utrecht om met mogelijke 

onzekerheden rondom deze maatregelen en 
hoe zorgen we dat dit juridisch getoetst en 
geborgd is? 

 

Als het gaat om maatregelen die bedoeld 
zijn om verslechtering te voorkomen: 
daarvan moet idd zeker zijn dat deze 

genomen zijn of  genomen worden alvorens 
extern salderen mag worden toegepast. Dit 
vormt onderdeel van de 

onderbouwing/argumentatie bij een besluit 
irt extern salderen. 

 16 Een vergunning Wet natuurbescherming of  
een andere toestemming geef t niet het recht 
om stikstofoxiden of  ammoniak uit te stoten 

en ook niet om die te verhandelen. Het geef t 
slechts toestemming voor het uitvoeren van 
een bepaalde activiteit. Het lijkt GroenLinks 

juridisch dus risicovol om stikstof  te 
verhandelen. Is de juridische houdbaarheid 
van extern salderen inmiddels 

gegarandeerd? Zo nee, hoe wordt er 
rekening gehouden met het juridische risico 
wat extern salderen met zich meebrengt? 

 

De Afdeling bestuursrechtspraak van de 
Raad van State heef t reeds meerdere 
uitspraken gedaan waarin extern salderen 

als instrument is geaccepteerd. Met het 
verder openstellen van extern salderen 
zitten we nu op één lijn met de 

mogelijkheden tot extern salderen zoals die 
er ook in andere provincies zijn. In andere 
provincies zijn vooralsnog ook maar 

beperkte ervaringen met het extern 
salderen. 

 


